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6. Tcrtullus Dickinson5 (James4-3, Elizabeth2 [Howland] Hicks, John 1 

Howland) was born in Southeast, Dutchess County, N.Y., about 1740,111 the son 
of James and Sarah (Underhill) Dickinson. He died in North Salem, Westchester 
Co., N.Y. , 7 January 180 1, in his 58th year [sic], and was buried in the Townsend 
Cemetery near Southeast Center, Dutchess Co., now Putnam Co., N.Y.121 

Tertullis Dickinson married, probably in the Town of Cortlandt, Westchester 
County, N.Y., about 1775 Jane Huggeford of Cortlandt ,131 who was born in Rye 
or Yorktown, N.Y. , about 1750,141 the daughter of Dr. Peter Huggeford and his 
wife, Elizabeth Gedney. Jane probably died in Lansingburgh, Rensselaer Co., 
N.Y., at the home of her daughter, after 14 April 1803, the date she received a 
mortgage payment as co-administratrix of her husband's intestate estate.151 

Jane ·s father, Dr. Peter Huggeford, a physician in Cortlandt, was a loyalist 
who went to St. Mary's Bay, Nova Scotia, after the Revolution, with the 
Dickinsons, and returned to Westchester County, N.Y. , around 1790. In his will 
filed at White Plains, Westchester Co., dated 28 July 1796, probated 5 October 
1799, Dr. Peter Huggeford mentioned his daughter, Jane Dickinson, as one of his 
heirs. He appointed his son-in-law, Tertullus Dickinson, as one of his executors.161 

No records for the births of Tertullus Dickinson and his brothers have been 
found but their relationship is proven by other public records as follows. 
Tertullus and his brothers, Samuel, James and Gilbert, were all loyalists during 
the Revolutionary War and all four of them went to New Brunswick with the 
exodus of loyalists from New York City. When his brother, Samuel. filed his 
claim for indemnity in St. John, New Brunswick, 26 January 1783, for property 
he had lost to the rebels in Dutchess County, N.Y., he said that he and his broth­
er, Gilbert, had received land in Dutchess County from their father, James 
Dickinson, deceased.171 In the spring of 1776, when Tertullus was on parole as a 
prisoner of the rebels, Tertullus warned his brother, James Dickinson, to leave 
the area because the rebels had a great deal of evidence against him for raising 
troops for the British and were determined to capture him.I HI Jn the Fall of 1777, 
while Tertullus was a fugitive from the British as a Tory sympathizer, his wife 
gave his brother, Samuel, a wooden box for safekeeping, which contained the 
remains of bonds and [account] books which had been her husband 's, which had 
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the beach with pitchforks and barrels we finally got enough eel 
grass mulch to cover the gardens and phase two was finished. 

Topping my list o f New Year 's Resolutions is to have my Eagle 
project completed by August "97. To accomplish this goal I have 
split it into two parts. Part one is information and signage, which 
includes a brochure and a sign. The brochure wi ll inc lude historical 
information about the monument and the herb garden, and the sign 
will be constructed to inform visitors about the monument. the gar­
den. and the project. Part two is to remove the large hedge and 
replace it with a new one that wi ll be more easily managed. 

Thank you, again, for all your support which has made this 
project possible. 

13 

Those who wish to contribute may send checks to William P. Finn, P O Box 
3541, Plymouth, MA 02361. We understand an additional phase of his project 
may be installation of special lighting to illuminate the fountain. 

William P Finn, Life Scout, 
Troop 47, receives $1,<XX> 
check presented by Mrs. 
Paul H. Walker, state histori­
an, Massachusetts Society 
DAR. 

Photo by Jean Migre 
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been given "to Samuel Haines who buried them and later unearthed them and 
[found] they were dissolved."191 This proves that Tertullus was a brother of 
Samuel who, with his brother, Gilbert, received land from their father, James 
Dickinson, Sr. James Dickinson, [Jr.] said that Tertullus was his brother when he 
filed his claim for indemnity as a loyalist with the British government. Thus 
Samuel, Gilbert, Tertullus and James are proven to have been brothers, and were 
the sons of James and Sarah (Underhill) Dickinson of Southeast Precinct, 
Dutchess Co., N.Y. 

Tertullus Dickinson seems to have been a merchant or shopkeeper. He was 
first mentioned in the official records of Dutchess County in May 1764, when he 
sued Caleb Sweet in the Court of Common Pleas for a debt incurred 15 February 
1763 at Poughkeepsie, N.Y., the date Caleb promised, for value received, to pay 
Tertullus 18sh-10p New York Money, with lawful interest until paid. On 1 March 
1763, Caleb Sweet made 8: second promissory note of 26sh-6p. On 12 November 
1764 Caleb Sweet became indebted for £11 current money for divers goods, 
wares and merchandise, for a total of £30, which was the amount Tertullus sued 
for.1 101 In October 1766, Tertullus filed suit in the Court of Common Pleas against 
Edward Gray who had signed a promissory note, 9 July 1765, for £7-12-7 and 
interest, payable on demand. Edward Gray refused to repay the note when 
requested, I 0 July 1766. Therefore Tertullus sued for total damages of £19-0-0.1 111 At 
the next term of court, 7 January 1767, the jury "of twelve honest and lawful men 
of the Bailiwick" decreed that Tertullus had suffered damages of £8-8-7 New 
York money, with costs and expenses of 6 pence.1 121On4 January 1771, Stephen 
Delancey of the Manor of Cortland, Westchester Co., N.Y., acknowledged that 
he was indebted to Tertullus Dickinson of Dutchess County for £390 current 
money of New York, to be paid to Tertullus Dickinson "on or before 10 January 
Instant to go therewith the lawful interest till paid - for the true performance I 
bind myself in the penal sum of £780."1 131 

Tertullus Dickinson held many positions in Southeast Precinct which 
became Fredericksburg Precinct, Dutchess County, before the Revolution. He 
served in South [sic] Precinct as assessor and clerk from 1767 to 1769, and as 
Supervisor in 1770-1771. In 1772 he continued as Supervisor when the area 
became Fredericksburg Precinct, and served from 1773 to 1776. Tertullus was 
listed on the 1777 Tax List for Fredericksburg with an assessment of £13.1 141 
According to a law passed 21 October 1779, the estates of loyalists were confis­
cated, including those ofTertullus Dickinson and his brothers, Gilbert, James and 
Samuel. Tertullis's land was sold as "Lot 8" to Philip Pelton, Benjamin Pelton 
and Daniel Pelton, "being 159 acres."f ISJ 

On 17 June 1780, Jane Dickson [sic] joined several other women in a peti­
tion to George Clinton, Esq., Governor of the State of New York, requesting that 
they be granted passports to join their husbands in "Cannaday." They said that 
their husbands "have left their families and joined the Enemy of the United States 
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of America," and therefore they were unable to support themselves and their 
families "among a people who look on us as their Enemies."[161 Jane's husband, 
Tertullus, was serving in the Barrackmaster-General's Department of the British 
army in New York City.1 171 Sabine gave him the rank of Major in the Royal ser­
vice.f 181 

On 28 December 1784, Tertullus Dickinson was living in the City of St. 
John, N.B., when he filed a petition addressed to Thomas Carleton, Esq., Captain 
General and Governor of the Province of New Brunswick. Tertullus said that at 
the commencement of the late war, being an officer under the Crown and stead­
fast in his loyalty, he soon became obnoxious to the rebels and was made a pris­
oner and kept a long time in confinement. "But at length finding an opportunity 
to escape, got safe within the British Lines at New York," 11 April 1777. He said 
that his family was sent to him by the rebels the following December. He did not 
ask for or receive any assistance from the government. In October 1783, he pur­
chased a vessel at New York in which he embarked "with his Family and Effects 
and Arrived in this province in the month of November following, Fully expect­
ing an equal share with Loyalists in his predicament in settling Lands belonging 
to the Crown in this part of the Country. But hitherto, Petitioner has had no land 
assigned to him." In April 1784, he said that he had talked to the Honorable 
Bryan Timmons, Esq., Chief Justice, who gave him permission to build a stone 
house adjoining the water "in this town" (St. John). But he had lately been 
informed that the lot had been granted to someone else. He asked that Governor 
Carleton examine the premises and land records and decide ifTertullus was enti­
tled to redress and was worthy of a settlement.1191 

Fortunately for Tertullus, Governor Carleton granted his request, and Lot 
#78 on the St. John River was registered to Major Tertullus Dickinson, appar­
ently back-dated to 27 April 1784.12°1 

As a refugee and Major in the militia before the war, Tertullus Dickinson 
claimed damages from Great Britain in 1783 for the loss of 100 acres in 
Fredericksburg, Dutchess County, N. Y, in addition to another 50 acres with hous­
es, cattle, negroes, etc. A deposition by Maj. Thomas Menzies, 5 July 1782, stat­
ed that he had known claimant for more than fifteen years. A deposition by Col. 
Beverly Robinson, 19 June 1783, said that he had known claimant for many 
years before the war.121 I 

In another claim for losses, filed in 1786, Tertullus Dickinson of the City of 
St. John, said that he had been an inhabitant of Dutchess Co., N.Y., and was a 
Major in the militia under the Crown. He was asked by the Provincial Congress 
at New York to have a meeting in 1774, but he declined. He was arrested by the 
local authorities but was released by the officer on his word of honor to appear 
before the committee in three weeks, and was discharged on his bond, promising 
to remain neutral. He was made a prisoner in May 1776 but returned home in 
June 1776. In October 1776 he was again taken before the Provincial Congress 
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at Fishkill and was sent to Suffolk, Massachusetts as a prisoner until March 1777. 
He was then sent back to his own county by the Massachusetts Committee. He 
attended the Committee in Fishkill and was asked to take the oath of allegiance 
to the states, which he refused to do. He asked to be passed into the British lines, 
which was refused, but they allowed him to go home. He made his escape into 
New York City in April 1777. In the following December his family was sent to 
join him. He and his family came to New Brunswick from New York with the 
evacuation of November. 

It is important to note that there were two loyalists named Tertullus 
Dickinson in Dutchess County before the Revolutionary War. Both of them fled 
to the part of Nova Scotia which became New Brunswick after the war ended. 
Tertullus Dickinson5, son of James4, the subject of this report, had a younger 
cousin of the same name, Tertullus Dickinson5, son of James's brother, Amos4, 

all of whom lived in Dutchess County. These two men named Tertullus 
Dickinson have been confused with each other and combined as one person by 
Esther Clark Wright in her Loyalists of New Brunswick, in which she lists only 
one Tertullus Dickinson, stating that he served in the Barrackmaster General's 
Department and received grants of Lot #78 in Parrtown (St. John), and in 
Gagetown, N.B., before finally settling in Woodstock, N.B.1231 This is in error. 
Tertullus Dickinson, son of James, never lived· in either Gagetown or Woodstock. 
That there were two men of the same name is proved by official court records. 
The other Tertullus Dickinson5, son of Amos4, was involved in an indenture 
dated 2 March 1785, in which Amos Dickinson and [his son] Tertullus Dickinson 
of Sunbury County, N.B., sold to Thomas Peters, yeoman, for £24-10-0, land in 
the township of Gage, No. 5, containing 100 acres, "being the same lot of land 
granted to them by Governor Parr at Halifax, N.S., 14 July 1784."12.JJ 

Tertullus Dickinson, son of James, continued to live in St. John, N.B., for 
several more years. When the first provincial election was held in the city and 
county of St. John in 1784, Tertullus Dickinson, Dr. Peter Huggeford and Elias 
Hardy were the leaders of the Lower Cove faction who put up a slate of 
Opposition Candidates. Tertullus Dickinson, leading the democratic elements, 
received 650 votes, the most for any candidate. But the Upper Cove Party, back­
ing the Government Candidates, which represented the aristocratic or army ele­
ment, demanded a recount. This occurred without any of the winning candidates 
being present. Many votes were thrown out and the Upper Cove, or Government 
Candidates were declared the winners.£251 

On 7 Nov. 1785, a petition to Gov. Thomas Carleton was signed by 176 res­
idents of St. John which stated that "the British military had been tyrannical and 
had themselves sworn into office instead of the elected officials, named as 
Tertullus Dickinson, Richard Lightfoot, Richard Bonsall, Petter Grim, John 
Boggs and Alexander Reid. The military who installed themselves were Jonathan 
Bliss, Ward Chipman, Christopher Billop, William Pagan, Stanton Hazard and 
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John McGeorge."126
1 The petition asked that a new election be held. Gov. 

Carleton refused, backed by the Secretary of State.1271 

On 20 March 1786, Tertullus Dickinson of St. John, N.B., submitted another 
Loyalist claim. He said that he had been a resident of Dutchess County, N.Y. Six 
months earlier, his wife had gone to New York with papers relative to his estates 
and should be returning soon. A witness, Major Thomas Menzies of the American 
Legion, said that he had known Mr. Dickinson for upwards of 15 years and "Mr. 
Dickinson's family and connection are of most respectable character."1281 

On 17 July 1787, Tertullus Dickinson purchased land in St. John from 
Raymond Wheeler.1291 On 1 May 1789, Tertullus and his wife, Jane, sold to 
Lawrence Dowling a house in St. John which was next door to BenedictAmold.13°1 

The stolen election of 1785 may have disillusioned Tertullus Dickinson and 
his father-in-law, Dr. Peter Huggeford, for they returned to New York from New 
Brunswick and settled in North Salem, Westchester Co, N y.131 1 This is proved 
by the record of a mortgage dated 24 May 1794, in which Tertullus Dickinson 
was called "of North Salem," when Andrew Knox and his wife, Mary, "of the 
same place," borrowed money from Tertullus Dickinson: "John Knox and 
Robert Knox were obligated with the said Andrew Knox." On 14 April 1803, at 
Lansingburgh, N.Y., Jane Dickinson, administratrix of the estate of Tertullus 
Dickinson, dec'd, received from Andrew Knox by the hands of Joseph Knox, 
full satisfaction of the mortgage mentioned above. Witnesses were [her daugh­
ter] Charlotte Dickinson and [her son-in-law] Jonathan Burr.1321 

On 28 July 1796, Dr. Peter Huggeford, physician, now of White Plains, 
Westchester Co., N.Y., made his will, probated 5 October 1799, in which he 
mentioned 700 acres of land at the cape of St. Mary's Bay, N.S., and land in St. 
John, N.B., and in Digby, N.S. He said that 500 acres in Schoharie and 700 acres 
in Vermont were to be sold "if recovered." He mentioned his surviving children 
and the heirs of his deceased children, listed as daughters Frances Field and 
Martha Hardy and their husbands; son Turtulles Huggeford "not then able to 
care for himself," daughter Esther Huggeford; grandson John Huggeford; 
daughter Jane Dickinson and her husband, Tertullus Dickinson, and son Joseph 
Huggeford. Grandson John Huggeford was given all family pictures. Executors 
were his son-in-law, John Titus, and friends, James Disbrosus and Daniel 
Cromwell of New York City, and Benjamin Griffin of Marmaroneck. Witnesses 
were Mary Prior, Gilbert Hatfield and Isaac Sniffen. In a codicil dated 5 July 
1798, he appointed his son-in-law, Tertullus Dickinson, and daughter Frances 
Field, to act as co-executors with son-in-law, John Titus.1331 Dr. Peter Huggeford, 
called "of Fishkill," died 5 August 1799, in the 74th year of his age.1341 

Tertullus Dickinson died in North Salem, 7 Jan. 1801, in his 58th year.1351 
On 4 May 1801, his widow, Jane Dickerson [sic], and Eliza Dickerson, "one of 
the heirs," were granted letters of administration on the intestate estate of 
Tertullus Dickerson of North Salem, Westchester Co., N.Y., at White Plains.1361 
After her husband's death, widow Jane Dickinson moved to Lansingburgh, 
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Rensselaer Co., N.Y., to live near her daughter, Sally, who had married a mer­
chant, Jonathan Burr of Lansingburgh, in 1799.1371 

Marriage records identify some of the daughters of Tertullus and Jane 
(Huggeford) Dickinson. The Lansingburgh Gazette, [Rensselaer Co., N.Y.] pub­
lished the marriage, 8 April 1799, of Sally Dickinson, daughter of Tertullus 
Dickinson, Esq., of Westchester County, to Jonathan Burr, merchant, of 
Lansingburgh.1381 On 6 July 1802, Eliza Dickinson married John Stewart, mer­
chant, called "both of Lansingburgh."1391 On 2 December 1802, Jane Dickinson 
married Horatio Hickok, both of Lansingburg.1401 On 6 August 1811, Charlotte 
Dickerson [sic] of Lansingburgh married at Lansingburgh Thomas C. Brownell, 
professor of chemistry at Union College, Schenectady.141 I 

Children (Dickinson), born in Dutchess Co., N.Y., or St. John, N.B., proba­
bly incomplete, listed in order of marriage:1421 

i. Sally6, married 8 April 1799 Jonathan Burr. 
ii. Eliza, mentioned as "one of the heirs" when she and her mother, 

widow Jane Dickerson [sic], were appointed as executrixes of 
her father's estate;1431 married 6 July 1802 John Stewart, 
called "both of Lansingburgh." 

iii. Jane, married 2 December 1802 Horatio Hickok, "both 
of Lansingburgh." 

iv. Charlotte, married 6 August 1811 Thomas C. Brownell 
of Schenectady, N.Y. 
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7. James Dickinson5 (James4•3, Elizabeth2 [Howland] Hicks, John 1 

Howland) was born in Oyster Bay, Long Island, N.Y., about 1737,llJ the son of 
James and Sarah (Underhill) Dickinson. James Dickinson, (Jr.), probably died in 
New Brunswick soon after he received grants of land in Parrtown and Belleisle, 
New Brunswick, around 1787, but did not settle on them. His death is suggested 
by the fact that the British government, in refusing to accept the claims of losses 
by his brother, Gilbert Dickinson, stated that Gilbert "had two brothers in good 
circumstances. "!21 These two brothers would have been Samuel and Tertullus 
Dickinson, so James, whose claims had also been accepted, may have died. 

James Dickinson may have been married but his wife's name has not been 
discovered. No wife or children were mentioned in his claims for damages filed 
with the British government both during and after the Revolutionary War. 
However, in 1785, as Captain James Dickinson, he applied for a grant of land at 
the forks of the Oromocto River for his "company of Loyalists" made up of 25 
family men and 20 single men. James's name was at the head of the column 
apparently composed of twenty five family menJ31 Therefore, James may have 
been married and may have left descendants. His young cousin, Darius 
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Dickinson6 (Amos5•4, James3, Elizabeth2 [Howland] [Hicks] Dickinson, John1 

Howland) was one of the single men in the second column of 20 unmarried men. 
In 1773, James and his father were called James Dickinson and James 

Dickinson, Jr., when they were elected as commissioners of highways for 
Fredericksburg, along with Jehiel Beardsley.141 On 23 April 1774, James 
Dickinson, Sr., "for value received," assigned his property and the lease on land 
in Philipse Patent to John Wallace, Jr., and to Thomas Huggeford, of Fairfield 
County, Conn. On 13 April 1775, Thomas Huggeford transferred his right to 
James Dickinson, Jr.151 James, [Sr.], had previously transferred property to two 
of his other sons, Samuel and Gilbert, according to Samuel's claim for indemni­
ty for losses during the Revolutionary War.161 

James Dickinson, Jr., lived in the Philip Philips Patent area of southern 
Dutchess County which later became Fredericksburg and Carmel, Putnam 
County. James was recorded on the Tax List of 1777 for Fredericksburg Precinct 
with an assessment of £3.£71 Since James, Jr., went over to the British side in New 
York City, his estate was forfeited in 1779, as was the property of his brothers, 
Gilbert, Samuel and Tertullus·f81 James and his brother, Gilbert, were listed as 
"refugees within the British lines," 30 September 1782. James told the British 
government in New York City that he had an immediate need of £10-0-0 and an 
annual need of £30-0-0. He did not mention having a family·l 91 He was allowed 
£7-10-0 for the period from January 1 to March 31, 1783,llOJ 

Dutchess County was a major battleground between the British loyalists and 
the American patriots during the Revolutionary War. When James filed his claim 
for indemnity after the War had ended, he was called, "James Dickinson, late 
merchant in Dutchess County, Province of New York but now of St. John, 
Province of New Brunswick." He said that on 20 December 1775, he took some 
private intelligence to Gov. Tryon who was on board the Dutchess of Gordon, 
outside New York Harbor. Gov. Tryon advised him to return home and engage as 
many men as possible for the British army in the spring. In March 1776, he and 
his friends met and found they had 78 men willing to join the British the moment 
they landed in New York. James was told to go to Long Island to wait for the 
British to land. But two days later he was told by his brother, Tertullus 
Dickinson, who was a prisoner on parole, that the rebels were looking for him. 
James never returned to his house but went to Long Island where he was secret­
ed by "Friends of the Government" for three months. He was taken prisoner on 
his way to Staten Island and was carried before General Washington at New York 
who committed him to the Provost and sent him as a prisoner to New Jersey 
where he remained until November 1776. When he made his escape, the British, 
commanded by Lord Cornwallis, passed him to New York where he was given a 
Captain's warrant in the King's American Regiment by Col. Fanning the day 
after he arrived. His losses included a 170 acre farm on lease from Philip 
Philipse, a mercantile business house, cider mill, 360 acres on the Onion (now 
Winooskie) River in Vermont, horses, crops, etc. When his case was reviewed 27 
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March 1787, James said that he came to St. John's in October 1783 and sent in 
his first claim by Mr. Hardy. When the war started he was a Major in the militia. 
He lived in Dutchess County as a tenant farmer, "which is now lost." He joined 
the British in the Jerseys 20 November 1776, then went to New York and had a 
warrant from Col. Fanning to recruit men for his regiment. He remained within 
the lines during the war. He withdrew his claim for lands which had been con­
fiscated in Philips Patent but again mentioned 360 acres on the Onion River in 
Vermont, and other belongings. Benjamin Close swore that James Dickinson was 
a merchant and was considered as thriving. A notation added to his records states 
that James never settled at St. John.l 11 1 

A similar application was published in Coldham's American Loyalist 
Claims, in which James's brother, Tertullus Dickinson, was mistakenly called 
James's son. In a deposition dated Staten Island, 5 July 1782, Major Thomas 
Menzies of the American Legion said that he had known the claimant for 15 
years in Dutchess County and that claimant was a Major in the militia. On 8 May 
1787 Capt. Ebenezer Browne, late of the Corps of Guides and Pioneers, deposed 
that he was a neighbor to the claimant and served under him as an officer. 
James's claim was accepted.£121 

On 8 May 1785, James wrote to Governor Carleton, saying, "I am about to 
leave this Town to Remove to the town of Gage. Have no lands. Desire to be 
Entered on your Excellency's list for the Same and in Future shall Make no fur­
ther inquiries .... NB: Mr. Daniel Peelman being unfortunate in getting Lands 
Desires to be Registered in the Same Manner as above.1 131 

On 15 September 1786, James Dickinson, in behalf of himself and Ichobud 
Squier, asked that he be granted "Lott No. 2 on Bellisle bay and also to grant 
Ichobud Squier Lott No. 1, both the lotts are in Sprags Survey. No. 2 was Drawn 
by Thomas McDonald who hath Three Lotts on Long Island and No. 1 was 
Drawn by Samuel Piers, who Refused to take it and obtained land between the 
Kennebacatious & Bellisle and is Settled thereon."1 141 James was finally suc­
cessful and was given Lot #2 in the Seventh Class or Division of Grant #80 on 
Bellisle Bay, containing 200 acres, near his brother, Samuel Dickinson, who had 
been assigned 225 acres in the Eighth Class or Division.1151 

James Dickinson was a merchant in St. John, New Brunswick, when he sub­
mitted his claim for damages 27 March 1787.1 161 Wright, in her Loyalists of New 
Brunswick, states that James Dicki(n)son was a merchant from Dutchess Co., 
N.Y., and was given Lot #164 in Parrtown (St. John), N.B., with an additional 
grant at Belleisle, Kings Co., N.B., and that his place of residence was 
Gagetown, N.B."1 171 Since James Dickinson never settled on his grants in New 
Brunswick, he either died or moved elsewhere. 

No more information has been found for James Dickinson. 
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8. Gilbert Dickinson5 (James4·3, Elizabeth2 [Howland] [Hicks] Dickinson, 
John 1 Howland) was born in Dutchess Co., N.Y., about 1752,111 the son of James 
and Sarah (Underhill) Dickinson. Gilbert Dickinson probably died after 29 
January 1787, the date his claim for damages as a loyalist was refused.l21 

Gilbert Dickinson was probably married but no record has been found 
which would identify his wife. 

Gilbert Dickinson was a loyalist, as were all of his brothers. His place in this 
family is proven by the claim for indemnity which his brother, Samuel 
Dickinson, submitted to the British government for losses during the 
Revolutionary War. This was filed in St. John, N.B., 26 January 1783. Samuel 
said that he and Gilbert had inherited equal shares in a lease in Fredericksburg, 
Dutchess County, N. Y., which their father, James Dickinson, had obtained from 
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Col. Morris "for life," and then for the lives of his sons, Samuel and Gilbert 
Dickinson. Upon their father's death, Samuel said that he and Gilbert had divid­
ed the lands between them. Among his losses Samuel listed a Negro woman who 
belonged to his brother, Gilbert.131 

In a tax list dated 1777 for Philip Philipse Patent, Southeast Precinct, 
Dutchess County, N.Y., "Gilbert Dickinson, estate" was listed with an assess­
ment of £4.141 Since the word "estate" was after his name, it apparently meant 
that he had already left the area to go over to the loyalists in New York City. By 
a law passed in the State of New York, 21 October 1779, a list of estates confis­
cated from loyalists in Dutchess County was published in 1781 which included 
Gilbert Dickinson and his brothers, James, Samuel and Tertullus.151 

Gilbert Dickinson's name was on a list of refugees living within the British 
lines in New York City, in which he said that he had an immediate need of £10-
0-0 and an annual need for £30-0-0. Between 1 January and 31 March 1783, 
Gilbert was allowed £7-10.161 

On 24 December 1784, Gilbert Dickinson joined his brother, Samuel 
Dickinson, and Samuel's wife, Mary, in signing a deed when Samuel and Mary 
sold land in St. John, N.B., to S. Miles.171 

In a petition dated 18 January 1785, Gilbert Dickinson said that he had been 
in the Province about eighteen months and had made repeated applications for 
land for settlement but had hitherto been unsuccessful. He said that there was a 
tract of land on the Long Reach River St. John lying on the south side of a tract of 
land known as Keaton's Grant, and adjoining lands, which appeared to be uncul­
tivated, "and pe~itioner has Reason to Believe is unlocated."181 On 14 October 
1785 Gilbert was awarded Lot #1 in Grant #8, containing 200 acres, "adjoining 
Caton's Grant," in Kings Co., N.B.191 Wright, in her Loyalists of New Brunswick, 
states that Gilbert Dickinson received a second grant in Queens County.1 101 

In his application for damages as a loyalist, dated 20 February 1786, and 
filed in Queens County, N.B., Gilbert Dickinson said that he had been a Captain 
in the militia in Dutchess Co., N.Y., and was taken prisoner at the outbreak of 
the Revolution, but escaped to the British lines in December 1776. All of his 
papers were delivered by the wife of [his brother], Tertullus Dickinson, to his 
brother, Samuel Dickinson, who delivered them to another loyalist, Samuel 
Haynes, for safekeeping. Haynes buried them in a box, but when it was recov­
ered, all of the bonds and notes were found to have rotted and were entirely lost. 
Gilbert claimed the loss of 170 acres of land in Dutchess County, with houses, 
crops, and a negro man and woman. In a deposition dated 20 February 1783, 
Samuel Peters, Joshua Gidney, John Dann, Gillick Dann and Deborah Dann 
supported his claim. The deposition of his brother, Samuel Dickinson, "late of 
Dutchess County," dated IO December 1783, stated that in 1777, Mrs. Tertullus 
Dickinson had delivered Gilbert's papers to him. In a letter from St. John's, 
N.B., 29 Jan. 1787, Elias Hardy said that claimant was not permitted to send his 
claim to England since he had two brothers in good circumstances.1 11 1 In a sep-
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arate report, additional witnesses were Mr. Huggerford, and John MacDonald.1 121 
Whitson says that Gilbert may have moved to Ontario later.1131 Nothing more 

has been found for Gilbert Dickinson. 
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9. Amos Dickinson5 (Amos4, James3, Elizabeth2 [Howland] [Hicks] 
Dickinson, John 1 Howland) was probably born in Smithtown, Suffolk Co., Long 
Island, N.Y., about 1736,1 11 the son of Amos Dickinson and a wife whose name 
is not known. He died in New Brunswick after 9 November 1787, the date he and 
his sons, Darius and Arden, were granted Lots #11, 12 and 13 in Grant No. 125, 
in Queensbury, York Co., N.B 121 

Amos Dickinson was married, probably in Dutchess Co., N.Y., before May 
1764, the year his son, Darius, was bom.131 The name of his wife has not been 
found. 

Information about Amos Dickinson5 has been very difficult to locate. Like 
his father, Amos4, and his brother, Tertullus, Amos5 was a loyalist who left New 
York in 1783, sailing to the Nova Scotia-New Brunswick area at the end of the 
Revolutionary War. His father, Amos Dickinson4 and his brother, Tertullus 
Dickinson5, sold I 00 acres of land in the Town of Gage, 2 March 1785, which 
they had been granted as refugees 14 July 1784.14] On 17 July 1785, Amos 
Dickinson5 signed a petition asking for a grant of land, saying that he had not 
received any land although he had arrived with the first fleet of loyalists more 
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than two years earlier.151 This proves that there were two different men named 
Amos Dickinson. Other records show that they were certainly father and son. 

Amos5's known son, Darius Dickinson6, settled in Woodstock, York Co., 
near his uncles, Tertullus5 and Peter5• When Darius Dickinson6 died, Peter 
Dickinson5 and Darius's brother, Arden Dickinson6, witnessed the signature of 
Darius's wife, Mary, in his probate documents,161 proving the relationship 
between these two Amos Dickinson families. 

The first record found in New Brunswick for Amos Dickinson5 was an 
undated petition to "His Excellency Thomas Carlton, Esquire, Governor and 
Commander in Chief of the Province of New Brunswick, Chancellor & Vice 
Admiral of the same etc., etc., etc." This petition accompanied a separate peti­
tion from his sons, Darius and Arden Dickinson, dated 15 March 1785. Amos 
Dickinson5 said, "Your Petitioner arrived with his Family at St. John's in the first 
Fleet two years ago next May - That he has been ever since endeavoring to 
obtain a Farm, but partly by Means of his distant Residence at Maugerville & 
partly his ill Luck in Drawing - He has hitherto drew [sic] none - That being a 
Farmer he has lived upon Hire, a Matter he laments - As a new Farm will require 
all the Strength Age & Sufferings have left him - That your Petitioner is informed 
that Lot Seventy Six in Gage Town is Vacant - "171 

In a separate petition, using the same format, dated 15 March 1785, Amos 
Dickinson5's sons, Darius6 and Arden6, signed a petition saying that Darius 
would be 21 years of age the following May, and Arden, 18 years old next April. 
They had arrived "with the first fleet almost two years ago next May." They were 
both "accustomed to farming" and wanted to settle as farmers in New Brunswick 
"if they could obtain land that would support them with industry." They had been 
informed that Lot number 70 in Gage Town was vacant and asked that it be grant­
ed to them.181 

On 17 July 1785 Amos Dickinson5 again petitioned for land, saying he was 
now situated on Ox Island in the River St. John, opposite the Township of Burton, 
and had built and cleared some land and planted it. He again said that he had not 
received any land, although he had arrived with the first fleet of Loyalists more 
than two years earlier. He asked for a grant of land on Ox Island so he could sup­
port his large family. In a reply dated 2 August 1785, the Council refused his peti­
tion, saying that he was only a tenant of Plummer and Barker on Ox Island.191 

Less than one month later, on 12 August 1785, Amos Dickinson again peti­
tioned for land, this time "on Washademoak Lake, about three miles above 
Salmon River, up a small creek."llOI In an undated petition, Darius Dickinson, 
Arden Dickinson and John Valleau asked for land in the same area on the rear of 
the front lot on Washademoak. It was noted that John Valleau had drawn I 00 
acres in Bellisle Bay. In a reply dated 23 September [1785], the Council said that 
the request "cannot be complied with."I 11 I In another undated petition, Amos 
Dickinson, joined by his sons, Darius and Arden, said that some time past they 
had applied with others for a farm of land upon the Washademoak, "it being a 
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backland," and that "Your Excellency's answer to your petitioners [stated] that 
they might settle said Lands." Since they wanted to settle early in the spring, the 
petitioners requested that they be given a certificate showing the amount of acres 
in each farm, so they could have the land surveyed at their own cost. All three 
men, Amos, Darius and Arden Dickinson, signed their names.I 121 They still did 
not receive any land. 

In another effort to obtain land, Darius Dickinson signed up with a compa­
ny headed by his cousin, Capt. James Dickinson5. The group was composed of 
25 family men and 20 single men, who asked as a group for a tract of land begin­
ning at the Forks of the River Oromocto, and running on both sides of the south­
southeastern branch of the river. James Dickinson's name was the first name on 
the "head of the family" list. Darius was seventh on the list of single men.l 131 
Finally, 9 November 1787, Darius, Amos and Arden Dickinson obtained Lots 
No. 11, 12 and 13 in Grant No. 125 in Queensbury, York Co., N.B., which were 
registered 14th January 1788.1 141 

New Brunswick records show that 250 acres of land on the western side of 
the River Saint John, at Woodstock, York County, became the property of Amos 
Dickinson and was registered 14 January 1825 as "No. 1393, 9th family, Book 
No. 6."1 151 

Amos5's son, Darius6, eventually settled in Woodstock, near his grandfather, 
Amos Dickinson4 and his uncles, Peter5 and Tertullus5, as is proven by the 
Woodstock Anglican Church Records. Darius Dickinson and his wife, Mary, and 
their seven children were baptized there. The first three were Peter7, born 2 May 
1788, John, born 3 December 1789, and Betsey, born 27 November 1791, and 
baptized together with their parents, 2 October 1792, and with Mary Johnston, 
"about nine years of age, bound to Darius Dickinson." They were followed by 
Hetty Ann, born 2 May 1798, Sarah Ann, born 16 February 1800, and Samuel, 
born 24 November 1802, who were baptized together 6 February 1804. The last 
child, Lucy Rachel, was born 12 August 1804 and baptized IO March 1806.1 161 

Darius died before 20 October 1808, the date his widow, Mary, signed a peti­
tion to William Harin, Esq., Surrogate General of New Brunswick in Fredericton, 
declining to act as administratrix of her husband's intestate estate. She requested 
that letters of administration be granted to Henry Smith, Esq., since he was the 
principal creditor of the estate. The witnesses were Peter Dickinson, (probably 
Darius's uncle), and his brother, Arden Dickinson, who had petitioned for land 
with Darius in 1785.1 171 Darius's son, Peter, would have been only twenty years 
of age in October 1808, not yet of legal age to witness a legal document. 

The Nicholson Report of 19 May 1803 shows that Arden Dickinson was liv­
ing in the "District next above the Parishes of Woodstock and Northampton," 
with a wife and six children, three over ten years of age and three under ten.1 18] 
Arden received Grant #497 containing 500 acres in Wakefield, York County, 
filed 20 June 1809.1191 

No probate records have been found for Amos Dickinson5, but the Nova 
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Scotia/New Brunswick petitions for land and the church record proves the exis­
tence of at least two sons, Darius and Arden. 

Children (Dickinson), probably born in Dutchess Co., N.Y., probably 
incomplete:l201 

i. Darius6, born in May 1764; 21 years of age in 1785. 
ii. Arden, born in April 1767; 18 years of age in 1785. 
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10. Tertullus Dickinson5 (Amos4, James", Elizabeth2 [Howland] [Hicks] 
Dickinson, John 1 Howland) was born in Dutchess Co., N.Y., about 1745,1 11 the 
son of Amos Dickinson and a wife whose name is not known. Tertullus was bap­
tized as an adult in Woodstock, N.B., 21January1796.121 Tertullus Dickinson died 
in Woodstock, York Co., (later Carleton Co.), New Brunswick, between 26 March 
1824, the date he made his will, and 18 June 1824, the date his will was proved·l31 
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Tertullus Dickinson married in the Anglican Church, Gagetown, Queens 
Co., N.B., 13 July 1785 Thankful Chase,141 a descendant of Stephen Hopkins of 
the Mayflower through her father, Reuben Chase6, (Thankful Maker5, Mary4 
Hopkins, Stephen3, Giles2, Stephen 1 ).151 Thankful was probably born in either 
Danbury, Conn., or Southeast, Dutchess County, N.Y., about 1765, the daughter 
of Reuben Chase of Dutchess County, whose name they gave to their first son. 
Her father was born in Yarmouth, Mass., 24 November 1738, the son of Isaac and 
Thankful (Maker) Chase, Jr., of Yarmouth. Isaac and Thankful (Maker) Chase, 
Jr., had only one child listed in Yarmouth Vital Records, a son, Reuben, who was 
born in Yarmouth, 24 November 1738, before they moved to Ridgefield, Conn., 
and the Town of Southeast, Dutchess Co., N. Y., about 17 45, with other Cape Cod 
families.161 Thankful died after 18 June 1824, the date her husband's will was 
probated in Woodstock, York Co., later Carleton Co., N.BP1 

Care must be taken not to confuse this Tertullus Dickinson5, son of Amos4, 

with his cousin, an older Tertullus Dickinson5, son of James4. The Tertullus 
Dickinson under study here, and his father, Amos, lived in Dutchess County 
before the Revolutionary War, as did Tertullus Dickinson5, son of James 
Dickinson4, according to early Dutchess County records. Neither this Tertullus 
Dickinson5, nor his father, Amos Dickinson4, were listed as having had their 
estates forfeited as loyalists in either Dutchess County or Westchester County 
during the Revolutionary War, but Thankful's father, Reuben Chase, lost his 
property in Dutchess County, as did the other Tertullus Dickinson5, the son of 
James Dickinson4.l81 The fact that both James Dickinson4 and Amos Dickinson4 

named their sons "Tertullus" helps to identify this Amos Dickinson family as a 
member of the Oyster Bay Dickinsons. 

After the loyalists left New York City in 1782, Tertullus, son of Amos, fled 
to New Brunswick with his father, as did Thankful's father, Reuben Chase, and 
his family. Reuben Chase, "late of New York but now settled in Gagetown, New 
Brunswick," filed his claim for damages with the British in New Brunswick after 
the Revolutionary War. He said that he was a native of America and had lived in 
Dutchess County. He had a farm of 130 acres at Fredericksburg, "one of Col. 
Morris's Short List," bought two years before the "Troubles." When Reuben 
Chase and his sons were drafted into the rebel militia, they left the country and 
joined the British in January 1777, going to Stoney Point and Lloyd's Neck, 
Long Island. They arrived in New Brunswick in 1783 and went "up the river and 
staid [sic] there all next winter." Reuben's witnesses were Tertullus Dickinson's 
cousins, Gilbert and Samuel Dickinson, and an old neighbor, Solomon Mabee, 
who had all known Reuben Chase in Dutchess County.191 

Tertullus Dickinson's father, Amos Dickinson, was called "aged" when they 
arrived in New Brunswick.1 101 Neither of them seems to have filed claims for 
losses they had suffered as loyalists, but they applied for land grants which were 
offered by the government to all new settlers. In an indenture made 2 March 
1785, Amos Dickinson and Tertullus Dickinson of Sunbury County, N.B., sold to 
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Thomas Peters, yeoman, for £24-10-0, land in the township of Gage, No. 5, con­
taining 100 acres, being the same lot of land granted to them by Governor Parr 
at Halifax, Nova Scotia, 14 July 1784. Witnesses to the indenture were John 
Yeomans, Israel Powell and Thomas Miles. On 5 May 1785, John Yeomans gave 
his oath at Sunbury, N.B., that he had seen Amos Dickinson and Tertullus 
Dickinson, grantors, sign the indenture. I 111 

It was while Tertullus was living in Gage that he married Thankful Chase. · 
Thankful apparently disliked her given name because baptismal records of the 
Woodstock Anglican Church show that their children were born to ''Tertullus and 
Rebeka Dickinson." However, the same children were named in Tertullus's will 
in which he called his wife "Thankful," proving that ''Thankful" and "Rebecka" 
were the same person.1121 

Tertullus Dickinson's father, Amos Dickinson, was called "of age," when he 
was baptized in Woodstock, 7 February 1793, with his son, Peter Dickinson, and 
his grandson, Tertullus Dickinson.1 131 On 21 January 1796, Tartullus [sic] 
Dickinson5, called "of age," was baptized with his children, Reuben Chase 
Dickinson, Isaac Dickinson, Henry Dickinson and Rebeka Dickinson, "children 
of Tartullus and Rebeka [sic] Dickinson."1 141 

On the 5th and 7th of June 1813, the division of grant No. 660 on the north­
easterly shore of the River Saint John, within the Parish of Northampton, York 
Co., was registered. The upper half of Lots #28 and 29, and the lower half of Lot 
#30 were granted to Reuben Chase. The next name was that of Tertullus 
Dickinson with the upper half of Lot #30 and 31 and the lower half of Lot #32. I 15 I 

Tartullus [sic] Dickinson of Woodstock, York Co., N.B., yeoman, in his will 
dated 26 March 1824, gave his dearly beloved wife, Thankful, the use of his 
estate for life, and named her as his sole executrix. Sons James, John and William 
Dickinson were to inherit the estate after his wife's death, after paying out cer­
tain legacies. He bequeathed ten shillings each to his sons Reuben, Isaac and 
Amos Dickinson, and to his daughters Rebecca Dickinson, Harriot Tid and Mary 
Wright. Tertullus signed by making his mark. Witnesses were Samuel Rice, 
James Secord and Joel Young. On 18 June 1824, Joel Young acknowledged that 
he and Samuel Rice and James Secord had seen Tertullus sign his will. On the 
same day Thankful was approved as the executrix of the estate.1 161 

Children (Dickinson), probably born in Woodstock, York Co., N.B., bap­
tized in the Woodstock Anglican Church; all but Henry mentioned by their father 
in his will:! 171 

i. Henry6, born 31 December 1789, baptized 21 January 1796; 
probably died young; not mentioned in his father's will. 

ii. Reuben Chase, born 10 November 1791, baptized 21January1796 
married in the Woodstock Anglican Church. 11 August 1811 
Phebe Tidd;l 181 given 10 shillings in his father's will. 
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iii. Isaac, born 30 December 1792; baptized 21 January 1796; 
given 10 shillings in his father's will. 

iv. Rebeka, born 31January1794, baptized 21January1796; 
unmarried when her father made his will; given 10 shillings. 

v. Harriot, called "a son" when she was baptized 21September1797; 
called "Harriot Tid" in her father's will and given l 0 shillings. 

vi. Amos, born 10 March 1800, baptized 12 June 1800; given 10 
shillings by his father in his will. 

vii. James, (twin}, born 4 April 1803, baptized 2 March 1806; 
bequeathed a share in his father's estate at his mother's death. 

viii. John, (twin), born 4April 1803, baptized 2 March 1806; bequeathed 
a share in his father's estate at his mother's death. 

ix. William, born 27 March 1805, baptized 2 March 1806; given a share 
in his father's estate at his mother's death. 

x. Mary, born 20 June 1807, baptized 20 September 1807; 
called "Mary Wright" by her father in his will and given 10 shillings. 
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11. Peter Dickinson5 (Amos-', James~. Elizabeth2 [Howland] [Hicks] 
Dickinson, John1 Howland) was born in Southeast Precinct, Dutchess Co., N.Y., 
about 1750,1 11 the son of Amos Dickinson and a wife who has not been identi­
fied. Peter Dickinson probably died in Northampton Parish, York Co., (later 
Carleton Co.), New Brunswick, after 5 June 1813, provided he was the Peter 
Dickinson whose land grant was filed on that date.121 

Peter Dickinson may have married about 1780 a wife who has not been iden­
tified. Nothing further is known about her. This Peter may have been the Peter 
Dickinson who married, as his second wife, in Northampton Parish, 11 
November 1802 Hannah Shea.131 

Very little is known about Peter Dickinson. Church records of the Anglican 
Church in the Parish of Woodstock, York Co., show the following entry: "7 
February 1793, Baptized Amos Dickinson and Peter his son, Both of age, and 
Tertullus, a grandson."141 Northampton Parish church records, on the page oppo­
site the marriage record of Peter Dickinson to Hannah Shea, has an entry, "1803, 
March 27th Buried Mr. Dickinson Died with the Consumption."151 The hand-
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writing is not very clear and this entry may be for a "Mrs." Dickinson, but if it is 
"Mr. Dickinson," it is probably for Peter's father, Amos Dickinson4, with whom 
he was baptized in Woodstock Parish Anglican Church in 1793. Amos 
Dickinson4 would have been about 95 years of age in 1803. 

On 20 October 1808, this Peter Dickinson was certainly the man who wit­
nessed the will of his nephew, Darius Dickinson, who died in Woodstock.161 
Darius Dickinson and his wife, Mary, named their first son "Peter," apparently in 
his honor. 

On 5 June 1813, Land Grant #660 in the Parish of Northampton, York Co., 
was registered to John Dickinson, Peter Dickinson and Peter Dickinson, Jr., 
which may refer to this family. Peter, the father, received Lots 19 and 20, total­
ing 440 acres. John received Lot #14, containing 210 acres and Peter, Jr., 
received Lot# 15, containing 218 acres.171 

No probate records have been found for Peter Dickinson5. 

Children (Dickinson), probably born in Woodstock. N.B.:[8] 
i. Possibly Tertullus6• 

ii. Possibly John. 
iii. Possibly Peter. 
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12. Susannah Dickinson5 (John4, James3, Elizabeth2 [Howland] [Hicks] 
Dickinson, John 1 Howland) was probably born in Oyster Bay, Suffolk County, 
Long Island, N.Y., about 1733/4,!IJ the daughter of John and Lomhannah/ 
Ruhamah/Susannah Dickinson. Susannah probably died in Southeast or 
Frederickstown, Dutchess Co., N.Y., after 24 March 1795, the date Susannah 
signed a deed in which she and her husband, Dr. Daniel Bull sold land in 
Dutchess County. This deed was not recorded until 23 May 1796, by which date 
she may have died.f21 

I 
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Susannah married in Philipse Patent, Dutchess Co., N.Y., 17 June 1756 
Daniel Bull of South Precinct, Dutchess Co., N.Y.,131 who was born in Hartford, 
Conn., 11 August 1734,141 the son of Capt. Daniel Bull and his first wife, Hannah 
Wadsworth, of Hartford. Dr. Daniel Bull probably died in Southeast or 
Frederickstown, Dutchess Co., N.Y., after 24 March 1795, the date he and his 
wife were called "of Frederickstown, Dutchess Co., N.Y.," when they sold land 
in Dutchess County to William Forrester of Ridgebury, Fairfield Co., Conn.151 

Hartford, Conn., records for Daniel's mother's Wadsworth family, show that 
Daniel Bull, "formerly of Hartford, Conn.," moved to Philipse Patent, Dutchess 
Co., N.Y.161 In 1772 he and his family were living in the South Precinct, Dutchess 
Co., N.Y., where he was a physician.171 

After the Revolutionary War started, the Committee for Detecting 
Conspiracies, meeting in Fishkill, ordered that Dr. Daniel Bull of South East "be 
disarmed, apprehended and secured," 20 October 1776. On 3 January 1777, 
Daniel Bull appeared and took the Oath of Allegiance and was released, the 
charges against him having been found to have been false.1 81 Both Daniel Bull 
and his father-in-law, John Dickinson, were on the 1777 Tax List for 
Fredericksburg Precinct, with Daniel taxed at £4·191 In October 1780, Daniel Bull 
was taxed [fined] £5 in Fredericksburg for a son who had joined the tories,11°1 

In a list prepared 22 October 1779, Daniel Bull was shown living in 
Fredericksburg as a tenant on 17 acres of land, next to his father-in-law, John 
Dickinson with 210 acres, both of them in Lot No. 9. On 1January1782, the land 
owned by Roger Morris and the other loyalist descendants of the original hold­
ers of Philipse Patent was sequestered and confiscated, and was "sold to parties 
who were already in possession." Tenants who had rented the land for many 
years were given the first opportunity to buy these parcels from the State of New 
York. On 9 January 1782, Daniel Bull, in partnership with his father-in-law, John. 
Dickinson, bought 17 acres of land in Fredericksburg for £30-4sh, which had 
been confiscated from Roger Morris, one of the loyalist landowners who fled to 
Canada.I 111 

The Census of 1790 shows Daniel Bull and his family living in 
Frederickstown Town next to his son, Dr. Horace Bull.1 121On5 December 1793, 
a newly-organized Masonic Lodge met in Frederickstown with Daniel Bull and 
his son-in-law, Joseph Coles Field, among the charter members.1 131 

On 6 June 1794, Daniel Bull witnessed the will of his friend, John Field of 
South East, probated 8 September 1794.1 141 John Field was the father-in-law of 
Daniel's daughter, Charlotte (also called Comelia).fl51 

On 24 March 1795, Daniel Bull and Susannah, his wife, of Frederickstown, 
Dutchess Co., State of New York, sold to William Forrester of Ridgebury, 
Fairfield Co., Conn., for $200 current money of the State of New York, a tract of 
17 acres of farmland in Frederickstown, together with all of the buildings, mills, 
timber, improvements, waters, watercourses and appurtenances belonging to it. It 
was bounded by land that formerly belonged to Jonathan Brown, deceased, for-
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merly James Sackett's, deceased, west across the river to land formerly Benjamin 
Crosby's, "now occupied by the abovesaid William Forrester," north up the river 
and across it to the mouth of the brook, thence up the brook to where it crosses 
the road, thence south and then west to the beginning. On the same date, 
Susannah Bull acknowledged separately that she had agreed to the sale of her 
own free will. Her signature was witnessed by her daughter, Sally Dakin. The 
deed was recorded one year later, 23 May 1796.l161 This parcel of land was the 
same 17 acres which Daniel Bull had bought in 1782 in partnership with 
Susannah's father, John Dickinson. The sale without her father's signature indi­
cates that John Dickinson was no longer living in 1795. 

No probate records have been found for either Dr. Daniel Bull or his wife, 
Susannah. Note that there was a younger man named Dr. Daniel Bull with a wife 
named Susannah, who bought land in Amenia, Dutchess Co., in 1780,1171 and 
mortgaged land in Hartford, Washington Co., N.Y., 20 September 1797.1 181 This 
Dr. Daniel Bull was probably the son of our Dr. Daniel Bull's brother, Dr. 
Manning Bull and his wife, Abigail Fairchild.l 191 

Children (Bull), probably born in Hartford, Conn., and Fredericksburg, Philipse 
Patent, Dutchess Co., N.Y.:[20] 

i. Possibly Lornhannah/Ruhamah6, born 2 April 1758. 
ii. Possibly Hannah, born 2 April 1760, possibly the Hannah Bull who 

married David Baldwin who was born in Southeast, Dutchess Co., 
N.Y., 5 May 1761; living in Hancock Co., Ill., when he applied for a 
Revolutionary War pension, 13 October 1842, at 81 years of age; 
daughter Jeannette S., wife of Robert Miller, recorded as having 
power of attorney-121 1 Children, surname Baldwin, named Epaphras, 
Charlotte, Sally, Marie, Betsey, Jeanette and Harriet. Note that they 
named daughters Charlotte and Sally, the same names as two of 
Hannah's documented sisters·l221 

iii. John Dickinson, born 9 March 1762; apparently named for his 
maternal grandfather, John Dickinson4 of Oyster Bay, Long Island, 
and Dutchess Co., N.Y.; may have moved to Northeast, N.Y., where 
his first wife, Lydia Lawrence, died, and where he married his 
second wife, Keziah (Wilcox) Hamblin, and moved to Stillwater, 
Saratoga Co., N.Y; named daughters Charlotte and Sally, the same 
names as two of John D. Bull's sisters.1231 

iv. Possibly Horace, born 11 June 1764; lived in South East, Dutchess 
County and was a doctor, like his father; married 9 August 1786 
Sally P. Conklin.l241 

v. Possibly Susannah, born 6 July 1766; possibly the Susannah who 
married Philip Spencer, Jr., b. Salisbury, Conn., 26 Sept. 1763, died 
in Bayou Bluffs, La., 15 October 1817.1251 
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vi. Charlotte/Cornelia, born 11 December 1768; Pelletreau states that 
Dr. Daniel Bull "had a daughter, Cornelia, who married Joseph C. 
Field, who was a member of the Legislature in 1803."1261 Field 
Genealogy calls her both Charlotte and Comelia.l271 

vii. Possibly James, born 9 June 1773)281 
viii. Sarah, born 29 July 1775; married Benjamin Dakin of North East, 

N.Y.;l29J witnessed mother's acknowledgment when Daniel and 
Susannah Bull sold property to William Forrester in South East, 
Dutchess Co., N.Y., 23 May 1796.l3°1 This is the only child with 
good documentation. 

ix. Possibly Polly, born 28 April 1788 [an error for 1778].l3 IJ 
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